

Composition of the funeral procession

(in order of march)

THE ESCORT

Traditionally, a fallen warrior's company attended his funeral. The Army, Air Force, Navy and RCMP will each provide one platoon for the escort.

THE GUARD

Traditionally, the guard is designed to protect the deceased, guard the deceased's worldly possessions and perform the formal military respects afforded the deceased. The Army, Air Force and Navy will each provide one platoon for the guard.

THE BAND

The R22eR and CF Central Band will combine to form part of the procession. The Naden Band will already be at the War Memorial.

THE FUNERAL COMMANDER

The funeral Commander is Brigadier-General Michel Maisonneuve.

THE OFFICIATING CHAPLAIN

The Chaplain General, Brigadier-General Murray Farwell, will represent all religious denominations during the committal service.

THE REMAINS

The remains will be borne on a horse drawn gun carriage. The casket will be draped with the national flag.

THE BEARER PARTY

The bearer party is responsible to tend to the remains. The Army, Air Force, Navy and RCMP will each provide two persons.

THE HONOURARY PALLBEARERS

Honourary pallbearers are normally of equal rank to deceased. For the Unknown Soldier, the honourary pallbearers will represent officers and non-commissioned members of the Canadian Forces and RCMP.

THE SPECIAL PARTY OF VETERAN PALLBEARERS

This special party is formed in recognition of the contribution of veterans.

BEARER PARTY COMMANDER

The Bearer Party Commander is Sgt. Tony Isaacs.

INSIGNIA BEARERS

The insignia bearers are responsible to carry the headdress of the bearer party and stand ready to assist or relieve anyone in the bearer party.

CHIEF MOURNERS

The Governor General, as principal mourner, will lead the chief mourners with the Prime Minister. Approximately 30 people will be in this group, consisting of Members of Parliament, Senators, senior officials from the military and RCMP, and aboriginal and veteran organizations.

MILITARY MOURNERS IN UNIFORM

This group is made up of other senior appointments of the military, para-military and civilian police and fire organizations.

MOURNERS NOT IN UNIFORM

This group is comprised of members of veterans groups.

Composition du cortège funèbre

(dans l'ordre de marche)

L'ESCORTE

Traditionnellement, la compagnie d'un soldat décédé assiste à ses funérailles. L'Armée de terre, l'Armée de l'air, la marine et la GRC délégueront chacune un peloton pour l'escorte.

LA GARDE

Traditionnellement, le rôle de la garde est de protéger le défunt, ainsi que ses biens matériels, et de lui présenter les hommages militaires officiels. L'Armée de terre, l'Armée de l'air et la marine délégueront chacune un peloton pour la garde.

LA MUSIQUE

La M/R22eR et la Musique centrale se réuniront pour former une partie du cortège. La Musique Naden sera déjà au Monument commémoratif de guerre.

LE COMMANDANT DES FUNÉRAILLES

Le commandant des funérailles est le brigadier-général Michel Maisonneuve.

L'OFFICIANT

L'aumônier général, le brigadier-général Murray Farwell, assurera la représentation de toutes les confessions religieuses au cours de la mise en terre.

LES RESTES

Les restes seront transportés sur une prolonge d'artillerie tirée par un cheval. Le cercueil sera enveloppé dans le drapeau national.

LES PORTEURS

Les porteurs ont la responsabilité de s'occuper des restes. L'Armée de terre, l'Armée de l'air, la marine et la GRC délégueront deux personnes chacune.

LES PORTEURS HONORAIRES

En général, les porteurs honoraires sont du même grade que le défunt. Les porteurs honoraires du Soldat inconnu représenteront des officiers et des militaires du rang des Forces canadiennes et de la GRC.

LE GROUPE SPÉCIAL DE PORTEURS FORMÉ D'ANCIENS COMBATTANTS

Le groupe spécial est constitué en reconnaissance de la contribution des anciens combattants.

LE CHEF DU DÉTACHEMENT DES PORTEURS

Le chef du détachement des porteurs est le sgt Tony Isaacs.

LES PORTEURS D'INSIGNES

Les porteurs d'insignes ont la responsabilité de transporter la coiffure des porteurs et d'aider ou de remplacer ces derniers.

LES DIGNITAIRES FAISANT PARTIE DU CORTÈGE

La Gouverneure générale, à titre de membre principal du cortège funèbre, dirigera les dignitaires faisant partie du cortège avec le premier ministre. Environ 30 personnes feront partie de ce groupe composé de députés, de sénateurs, de hauts gradés de l'armée et de la GRC ainsi que de responsables d'organisations autochtones et d'anciens combattants.

LES MILITAIRES EN UNIFORME QUI FONT PARTIE DU CORTÈGE

Ce groupe est formé d'autres hauts gradés de l'armée et de la force paramilitaire ainsi que de responsables d'organismes civils de police et de protection contre les incendies.

LES MEMBRES DU CORTÈGE QUI NE SONT PAS EN UNIFORME

Ce groupe est formé de membres de groupes d'anciens combattants.